
22. februar 2006 

 

 

 

I henhold til § 36, stk. 1, i Landstingets Forretningsorden stiller vi hermed følgende spørgsmål 

til Landsstyret: Hvad er status på Landsstyrets løfte til Landstinget vedrørende undersøgelse 

og kulegravning af Great Greenland A/S? 

 

Under debatten på baggrund af Landsstyreformandens åbningstale på Landstingets Vintersamling 

2006 fremkom Landsstyreformanden bl.a. med følgende reaktion til ATASSUT’s ordførerindlæg 

den 17. februar 2006 fra landstingets talerstol: 

 

”Atassut kom bl.a. ind på hvilke planer Landsstyret har med hensyn til garveriet. I den 

sammenhæng kan jeg sige, at garveriet har været et stort debatemne blandt politikere og i 

samfundet i den seneste tid. Her tager vi i Landstyret den hensigt, at vi med udgangspunkt i 

den gradvise nedbringelse af tilskudsbeløbene til sælskind, vil foretage en undersøgelse af 

garveriets drift blive startet op på, og kulegravet nøje af hensyn til dets fremtid. Vi vil også 

love, at alle de spørgsmål der her er rejst, vil blive kulegravet. Vi vil om kort tid starte op med 

en undersøgelse af garveriets forhold, eventuelt inklusive de skind, vi ikke giver tilskud til. Vi 

vil derved herefter måske kunne se, hvilke skind, vi måske ikke burde have givet tilskud til, og 

om det nu også er nødvendig at give tilskud til.” 

 

I middagsradioavisen den 22. februar 2006 hørte vi Landsstyreformanden, der siger, at Landsstyret 

har besluttet kun at undersøge forholdene omkring sælskindstilskud. 

 

Det løfte, som Landsstyreformanden gav Landstinget fra tingets talerstol, nemlig, at der sker en 

nøje analyse af hele garveriets drift, og herunder, at de af ATASSUT stillede spørgsmål, alle vil 

blive undersøgt nøje, skal vi fra ATASSUT spørge, hvor de er blevet af? 

 

Vi skal herunder spørge Landsstyreformanden, om man har sørget for, at direktøren for Great 

Greenland A/S er blevet fritstillet, medens der pågår en undersøgelse og kulegravning af 

pågældende virksomhed? 

 



Fra ATASSUT ønsker vi at få hurtigt svar på de stillede spørgsmål, da sagen er af hastende 

karakter. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

På vegne af ATASSUT’s landstingsgruppe 

 

 

Augusta Salling 

gruppeformand 

 


